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Dagsorden: 
Meddelelser   
Orientering   
2.HCM - planer for udvik-
ling af systemet og be-
hov v. Lisbeth Møller, 
HR  

Kort om baggrunden for HCM, præsentation af  
systemforvaltning, herunder den 
organisering der skal sikre at brugernes input  
kontinuerligt bliver samlet op og videreformidlet til  
HR, samt præsentation af planer for udvikling af  
Systemet. Lisbeth informerer om, at der bl.a. arbejdes  
på en ny model for ferie, herunder indberetning,  
overblik mv., da nuværende løsning af mange brugere  
betragtes som ringere end den tidligere.   
 
Se Lisbeths præsentation i bilag. 

3.Nyt studieadministrativt 
system v. Lone Gran-
høj, Uddannelse & kvali-
tet 10.25 

STADS slukker i 2028. Det nye system har arbejdstitlen 
 ’Nyt SIS’ og er et samarbejde mellem 7 universiteter  
(AU er som eneste universitet der ikke er med i projektet).  
Indkøb af et nyt system til 7 universiteter betyder,  
at delprocesser på universiteterne, skal forsøges samord-

net. 
Hvert universitet har fået ansvar for én hovedproces  
(fx optagelse, betaling, proces for fagudbud,  
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 SideSide 2 

registrering af eksamensresultater, studieordning osv.) 
Nyt SIS forventes at gå i drift på SDU i 2027.  
 
Da leverandøren/systemet endnu ikke er valgt, ved vi 
endnu ikke hvordan vores bærende støttesystemer i stu-
dieadministrationen (odin, blanketsystem mv.)  bliver på-
virket eller kommer til at indgå i nyt SIS. Vi vil derfor fra 
HUM’s side have fokus på at presse på for fortsat vedlige-
holdelse og udvikling af systemerne, når det er behov for 
det og fortsat melde evt. ønsker om ændringer ind til SDU 
IT – selvom det måske på sigt bliver erstattet af andre sy-
stemer.  
 
Det nye system betyder, at vi kommer til at ændre mange 
af de måder, vi gør tingene på i dag og det rammer hele  
organisationen, særligt vores studieadministration. 
 
Se tidsplan for nyt SYS i bilag.  

4.Nyt fra SDU IT  Punktet udgår pga. afbud fra Claus Trap Christensen  
Feedback fra udvalget  
5.Rejser - bestilling og 
rejseafregning (CWT 
og Zxpense)   
 

SDU skiftede rejseafregningssystemer for et par år  
siden og senere fulgte også udskiftning af rejse  
indkøbssystemet. Fakultetet har løbende modtaget  
henvendelser fra utilfredse brugere. Udvalgets  
repræsentanter bekræfter, at de og deres kollegaer 
oplever en forringelse i forhold til tidligere systemer.   

 
Udvalgets medlemmer sender tilbagemeldinger fra  
institutterne til fakultetet, der samler feedbacken i et  
skriv med ændringsønsker og sender det mod SDU IT.  

 
Et medlem gør opmærksom på, at en del af  
utilfredsheden måske også skyldes manglende forståelse 
af elementer i systemet fra VIP’ernes side.  
 

6. Implementering af its-
learning – evaluering af 
fakultetets indsats v. 
Christian Hatting Voss, 
SDUUP  

Overordnet fin tilfredshed med indsatsen omkring  
lancering af Humanioras minimumsmodel for  
opsætning af kurser i itslearning og tilbud om workshop  
i faggrupperne. 
 
Udvalget fortæller, at en del undervisere og faggrupper 
 allerede uformelt og uden fakultetets inddragelse har  
sparret omkring, hvordan de anvender itslearnings funktio 
naliteter bedst muligt ift. faglige- og læringsmæssige mål.  
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Udvalgets medlemmer gør kollegaerne på institutterne 
opmærksomme på tilbud om workshop i faggrupperne, 

mens  
fakultetet giver en reminder om tilbuddet i nyhedsmail  
til underviserne i forbindelse med oprettelse af  
F23-kurser i itslearning samt på UR-møde.  

 
7. Evt.  Når de nye institutledere er ansat, indkalder fakultetet 

til et møde omkring institutledernes perspektiv på  
behovet for og sammensætningen af Humanioras it- og  
digitaliseringsudvalg, da sammensætningen (muligvis) 
skal gentænkes i forbindelse med den nye  
institutstruktur ligesom begge institutter bør  
repræsenteres med samme antal medlemmer.  
Udvalgets medlemmer er dog enige om, at der  
fortsat er behov for et udvalg som dette. 
 
Der indkaldes først til møder i 2023, når  
udvalgets fremtidige sammensætning kendes.   
 

 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Louise Toftgaard Fibiger 
Chefkonsulent, IT-projektleder  


